
 

 
 

 

Tekniska nämndhuset Fleminggatan 4 

Box 8136 

104 20 Stockholm 

www.stockholm.se/miljoforvaltningen 

 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2019-09-24, § 13 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 24 september 2019 kl. 17.00 – 17.40 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
   

 Justering Torsdagen den 3 oktober 2019, §§ 1-6, 8, 12-13, 16, 19, 

21-23, 25-28 

  

 Omedelbart justerade paragrafer 

 Justering Tisdagen den 24 september 2019, §§ 7, 9-11, 14-15, 17-

18, 20, 24 

  

 

Katarina Luhr Emilia Bjuggren 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Katarina Luhr (MP) ordföranden  
Emilia Bjuggren (S) vice ordföranden  
 
Torbjörn Erbe (M)   
Fritz Lennaárd (M)   
Alexandra Grimfors (M)   
Jonas Nilsson (M)   
Christoffer Jönsson (L)   
Gunnar Caperius (C)   
Jakob Sahlin (S)   
Urban Emson (SD)   

 

 Tjänstgörande ersättare: 
Heidi Lampinen (S)  för Lars Sundberg (S) 
Kristina Ösman (V)  för Arvand Mirsafian (V) 
Rikard Warlenius (V)  för Alva Holm Katsoulis (V) 

 

 Ersättare:   
Per Hagwall (M)   
Sten Edebäck (M)   
Anders Lindell (MP)   
Sofia Tahko (KD)   
Joel Tekle-Georgis (S)   
Sinikka Suutari (S)   
   
   

 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Anna Hadenius, Timmie Aspelin, Monika Gerdhem, 

Gustaf Landahl, Sara Nilsson, Daniel Persson, Maria Svanholm, Emily 

Tjäder, Malin Täppefur samt personalföreträdaren Luis Lopez §§ 1-25. 
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 Sida 2 (3) 
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 § 13 
Motion om skatt på avfallsförbränning från Emilia 
Bjuggren (S) 
Remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 2019-12399 

 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 
 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 9 september 2019. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Ordföranden Katarina Luhr (MP), Torbjörn Erbe m.fl. (M), 

Christoffer Jönsson (L) och Gunnar Caperius (C) lämnar särskilt 

uttalande enligt följande: 

 

För att öka takten med EUs avfallshierarki så behöver vi i 

första hand minska avfallsmängderna, öka återbruk och 

återvinning och skicka mindre andel avfall till 

energiåtervinning än vad vi gör i Stockholm och Sverige idag. 

Därför kan man förstå grundtanken med att göra det dyrare att 

förbränna avfall än att skicka det till återvinning. En utmaning 

är dock hur den aktör som kommer långt ned i hierarkin ska 

styra avfallsmängderna till att minska längre upp i trappan, 

innan avfallet når förbränningsanläggningen.  

 

Vi anser att styrningen mot ökad återvinning skulle ha större 

effekt om styrmedel infördes högre upp i avfallstrappan och 

därmed fick en mer direkt effekt på de producenter som har 

störst möjlighet att minska avfallsmängderna och öka 

återvinningen och att det nu behövs en ökad tydlighet och 

pedagogik i frågan hur kraftvärmeproducenterna kan använda 

den nya skatten till att skapa incitament för producenter och 

konsumenter att minska avfallsmängderna.  
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 Sida 3 (3) 
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Det är idag oklart hur skatten kommer att påverka en framtida 

kraftvärmeproduktion. Staden har försökt och fortsätter att 

försöka påverka regeringen i frågan om att 

avfallsförbränningsskatten ska sänkas eller slopas för de 

kraftvärmeproducenter som använder sig av sorterat avfall, 

något som vi redan arbetar med i staden med det enda direkta 

verktyg som kraftvärmeproducenterna har att använda sig av i 

nuläget, att bygga eller använda sorteringsanläggningar i 

anslutning till sina kraftvärmeverk. Att, som i det liggande 

förslaget, inte gynna sortering vid kraftvärmeanläggningen 

riskerar att bland annat missgynna den utsortering av plast 

som vi skulle behöva se i allt större utsträckning för minskade 

fossila utsläpp från vår uppvärmning.  

 
Ersättaryttrande 

Sofia Tahko (KD) instämmer i särskilt uttalande från ordföranden 

Katarina Luhr (MP), Torbjörn Erbe m.fl. (M), Christoffer Jönsson 

(L) och Gunnar Caperius (C) 

 

 

 

 

 Vid protokollet 

 Timmie Aspelin 
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